
 

Protokół Nr IX /2015 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 25 czerwca 2015 r. 

 

IX Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 25 

czerwca 2015 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1630. 

Ad. 1  

 Otwarcie IX Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Sekretarz Powiatu - Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Główny Księgowy – Sebastian Kiński,  

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank,  

- Zastępca Wójta Gminy Kurzętnik – Teresa Łątkowska, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego 

(lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska z Kuriera Iławskiego, Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego, Katarzyna Ochocka z Gazety 

Nowomiejskiej, Marcin Sarnowski z TV NML. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad odbyło się uroczyste wręczenie wyróżnień i 

nagród. Lista wyróżnionych – załącznik nr 4. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 

15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecni byli radni: Agnieszka Stajszczak i Zbigniew Ziejewski. 

Z sali obrad wyszedł radny Bogumił Kurowski. Aktualnie na sali obecnych jest 14 radnych. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad był p. Jacek Rydel. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Rydel wyraził zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 5). Następnie 

zapytał czy są uwagi do porządku obrad. Uwag nie było. 

Następnie zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie IX Sesji Rady Powiatu.  

2. Stwierdzenie quorum.  
3. Powołanie Sekretarza obrad.  
4. Przyjęcie porządku obrad.  
5. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu.  
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.  
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  
8. Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. oraz Medical Sp. z 

o.o. w 2014 r. oraz informacja na temat aktualnej sytuacji finansowej i 
organizacyjnej.     

9. Przerwa.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/14/2014 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015 – 2034 ze 
zmianami.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2014 w sprawie uchwalenia 
budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. ze zmianami.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych związanych 
z inwestycją „Przebudowa mostu zlokalizowanego w ciągu drogi powiatowej Nr 
1248n gr. woj. (Ciche) – Nielbark – gr. woj. (Brzozie) w km 0+012 na przepust z 
rur stalowych”.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą: „Obóz 
Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych Powiatu Nowomiejskiego z udziałem 
młodzieży Powiatu Oldenburg”.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia szkołom wchodzącym w skład 
Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat 
Nowomiejski.  
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17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/63/2015 Rady Powiatu w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 26 marca 2015 w sprawie ustalenia 
szczegółowych warunków i zasad udzielania pomocy materialnej na zwiększenie 
szans edukacyjnych uczniów z terenu Powiatu Nowomiejskiego poprzez poprawę 
dostępu do kształcenia w szkołach ponadgimnazjalnych dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Nowomiejski.  

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.  
19. Sprawy różne.  
20. Zakończenie obrad IX Sesji Rady Powiatu.  

Ad. 5 
 Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad VIII Sesji Rady Powiatu Henryk Rogoziński poinformował, że zapoznał się z 

protokołem. Protokół dokładnie odzwierciedla przebieg sesji. Radny wnioskował o jego 

przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr VIII/2015. 

Głosowało 14 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 22 

maja do 18 czerwca 2015 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 21, 28 maja 

oraz 9 czerwca 2015 r. (załącznik nr 6). 

Starosta poinformował, że sprawozdanie zostało szczegółowo omówione na wspólnym 

posiedzeniu komisji przed sesją. Zaproponował, aby przejść od razu do pytań. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radna Ewa Dembek w nawiązaniu do posiedzenia z dnia 21 maja zapytała czy w związku 

ze zmianą Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego polegającą m. in. na 

zasileniu Wydziału Zarządzania Kryzysowego, utworzeniu stanowiska dot. pozyskiwania 

środków zewnętrznych, następuje zwiększenie zatrudnienia w Starostwie. 

Starosta odpowiedział, że jedna z uwag przeprowadzonego w Starostwie audytu dotyczyła 

Wydziału Zarządzania Kryzysowego. Po przejściu p. Wojciecha Bobera do Wydziału 

Komunikacji i Transportu, w Wydziale Zarządzania Kryzysowego został sam Naczelnik - 

p. Kazimierz Grzonkowski. Jest to ważny wydział, audyt to potwierdził. Obecnie na ¼ 

etatu, a docelowo na ½ etatu, przejdzie do tego wydziału jeden pracownik, jednak wszystko 

odbywa się w ramach obecnych pracowników urzędu. Nikt nie będzie dodatkowo 

zatrudniany.  
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Radna Dembek stwierdziła, że ktoś został zabrany z wydziału po to, żeby przekierować 

tam kogoś zupełnie nowego. Kolejne pytanie radnej dotyczyło posiedzenia w dniu 9 

czerwca, na którym poruszono kwestię wiaduktu w Radomnie. Radna stwierdziła, że 

podoba jej się wypowiedź p. Starosty, że jest to zabytek. Wiadukt jest z 1902 r. Znane są w 

Polsce miejsca, że z takich wiaduktów robi się porządną atrakcję turystyczną. Radna 

przychyla się do wniosku w sprawie naprawy wiaduktu. 

Starosta powiedział, że chodziło mu o to, że koszty ewentualnej rozbiórki byłyby wyższe 

niż koszty zabezpieczenia mostu.  

Radna powiedziała, że również jej zdaniem powinno się wiadukt zachować, a nie burzyć.  

Radny Jan Czapliński powiedział, że w podobnym kierunku należałoby pójść jeżeli chodzi 

o wiadukt przy ul. Kopernika. Niezabezpieczony wiadukt może stanowić zagrożenie. 

Starosta poinformował, że ma się odbyć wizja lokalna na wiadukcie w Radomnie z 

udziałem służb Zarządu Dróg Powiatowych. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do sprawozdania. 

Radni nie zadali więcej pytań. 

Na salę obrad wszedł radny Kurowski. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 15 radnych. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Czapliński nawiązał do planu remontów i inwestycji drogowych przyjętego w 

poprzedniej kadencji. Droga Tyliczki – Mroczenko była ujęta w planie jako droga 

najgorszej kategorii, przewidziana do szybkiego remontu. Radny stwierdził, że nie została 

wyremontowana, a w planie remontów do 2019 r. jej nie ujęto. Radny wnioskował o ujęcie 

drogi w planie remontów, ewentualnie o cząstkowy remont. Droga do jeziora w Tylicach 

jest bardzo popękana i praktycznie mało przejezdna. Radny dodał, że droga łączy dwie 

gminy: gminę Nowe Miasto Lubawskie i  Grodziczno.  

Radna Dembek powiedziała, że każda droga w gminie ma określoną kategorię: stan zły, 

niezadowalający, zadowalający lub dobry. Radna po raz kolejny zwróciła uwagę na drogę 

Ostrowite  - Górale, której stan określono jako zadowalający. Droga ta oraz droga 

Biskupiec – Czachówki to jedyne drogi gruntowe na terenie gminy Biskupiec, przy czym 

ta pierwsza jest bardziej uczęszczana. Zapis „stan zadowalający” jest zaskakujący, bo wg. 

radnej każda, nawet najgorsza droga asfaltowa, jest lepsza niż droga gruntowa. Pozytywne 

jest, że w harmonogramie inwestycji drogowych na lata 2015 – 2019 wymienia się drogę 

Ostrowite – Górale, więc jest jakieś światełko w tunelu. Kolejna uwaga jaką zgłosiła radna 



 5 

dotyczyła braku aktualnych protokołów z sesji na BIP urzędu. Ostatni protokół jest z 26 

marca br., a mamy czerwiec. Radna poruszyła również kwestię Szpitala Powiatowego w 

kontekście standardów jakie mają obowiązywać od 2017 r. – radni chcieliby usłyszeć 

informację czy Zgromadzenie Wspólników tę sprawę analizowało. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania. 

Więcej pytań nie było. 

Ad. 8 

 Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. oraz Medical Sp. z 

o.o. w 2014 r. oraz informacja na temat aktualnej sytuacji finansowej i 

organizacyjnej.     

Przewodniczący poprosił o zabranie głosu Dyrektora Szpitala Powiatowego Jana 

Karwowskiego. 

P. Karwowski poinformował, że szpital w 2014 r. działał w takim samym zakresie jak w 

2013 r. W ramach szpitala funkcjonowały 4 podstawowe oddziały: chorób wewnętrznych, 

chirurgii ogólnej, ginekologiczno – położniczo – noworodkowy oraz pediatryczny. 

Oddziały te funkcjonowały w trybie pełnym, ostrym, natomiast oddział urologii - w trybie 

szpitala jednodniowego. Przy szpitalu w trybie ostrym funkcjonowała również Izba 

Przyjęć. W ramach udzielania tzw. pomocy doraźnej funkcjonowało Ambulatorium 

Powiatowe świadczące usługi nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej. W ramach systemu 

ratownictwa medycznego funkcjonowały dwie karetki: karetka typu „S” z lekarzem 

stacjonująca w Nowym Mieście Lubawskim oraz karetka typu „P” stacjonująca w 

Biskupcu. W zakresie specjalistyki prowadzono następujące poradnie: kardiologiczną, 

dermatologiczną, onkologiczną, neonatologiczną, logopedyczną, urologiczną, chirurgiczną 

i diabetologiczną. Funkcjonowała również pracownia endoskopii oraz komórki 

diagnostyczne czyli pracownia RTG, pracownia tomografii komputerowej i laboratorium. 

W 2014 r. szpital obsłużył pacjentów w następujących ilościach: 

- oddziały szpitalne – leczono 6 593 pacjentów tj. o 89 pacjentów więcej niż w 2013 r. 

- porody – 691 (o 47 więcej niż w 2013 r.) 

- zgony- 102, 

- zabiegi operacyjne – 1 467, 

- izba przyjęć – udzielono 1 952 porady osobom, które nie były przyjmowane do szpitala, 

- porady ambulatoryjne – 13 587, 

Poradnie obsłużyły 24.800 pacjentów, z tego najwięcej poradnia chirurgiczna (ponad 16 

tys.) W pracowni endoskopii wykonano ponad 2 tys. badań (ilość badań wzrosła w 
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stosunku do poprzedniego roku o ok. 10%). W pracowni RTG wykonano 12 993 badania 

RTG. Wykonano 462 badania tomograficzne. W laboratorium wykonano ponad 220 tys. 

badań (wzrost o ok. 15 tys. badań w stosunku do poprzedniego roku). P. Karwowski 

poinformował, że w jego opinii wszystkie komórki funkcjonowały dobrze. Ilość pacjentów 

nie była mniejsza niż w poprzednich latach. Szpital był zabezpieczony kadrowo. Karetki 

zrealizowały łącznie 2 616 interwencji (karetka „S” – 1677 interwencji, karetka „P” - 939) 

Jeżeli chodzi o działania inwestycyjne, prowadzono remont oddziału chirurgicznego – 

prowadzono prace w piwnicy pod byłym blokiem operacyjnym. Pomieszczenia 

przeznaczono pod aptekę szpitalną. Nakłady inwestycyjne na to zadanie wyniosły 239 513 

zł. Zadanie sfinansowano ze środków Komitetu Rozbudowy Szpitala (113 tys. zł.) oraz 

środków własnych (126 513 zł.) Rozpoczęto remont poradni chirurgicznej, wydatkowano 

na ten cel 37 620 zł. W ramach zakupu sprzętu i aparatury zakupiono aparat KTG, USG, 

nagrywarki laparoskopowe. Zakupy te sfinansowano ze środków własnych szpitala. W 

ramach umowy z Urzędem Marszałkowskim realizowano projekt w zakresie informatyzacji 

szpitala. Projekt był dofinansowany ze środków UE w ramach RPO Warmia i Mazury. 

Kwota wydatkowana na ten cel wyniosła 887 tys. zł. z tego: na sprzęt komputerowy – 159 

900 zł. i oprogramowanie - 727 tys. zł. Na realizację projektu otrzymano dofinansowanie w 

wysokości 728 tys. zł. Jeżeli chodzi o wynik finansowy, w 2014 r. spółka poniosła stratę w 

wysokości 169 167,80 zł. W porównaniu z rokiem poprzednim strata była znacznie niższa 

(strata w 2013 r. wyniosła 639 tys. zł.) Kontrakt na szpital był mniejszy od kontraktu z 

2013 r. o 240 tys. zł. Na stratę składa się wiele czynników m. in. finansowanie przez NFZ. 

P. Karwowski podał przykład finansowania oddziału położniczo – ginekologiczno – 

noworodkowego – do każdego noworodka szpital dopłaca 800 zł. Środki otrzymywane z 

NFZ nie pokrywają kosztów. Jeżeli chodzi o bieżący rok, też jest strata. Problem w tym, że 

nie ma widoków na poprawę tej sytuacji. W tej chwili jest pakiet onkologiczny, który 

pochłania znaczną część środków. Jest wzrost wydatków na leki refundowane. Do tego 

doszedł protest lekarzy POZ na początku roku. Środki Funduszu są przeznaczane właśnie 

na te cele i praktycznie nie jest możliwe zbilansowanie podstawowej działalności szpitali. 

Do tego dochodzą problemy kadrowe (jest niedobór lekarzy), jak również kwestia, o której 

wspomniała radna Dembek czyli problem z uzyskaniem standardów. W ustawie o 

działalności leczniczej jest zapis, że standardy muszą być spełnione do 31 grudnia 2016 r. 

Jeżeli chodzi o sam budynek oddziału chirurgicznego potrzebna jest kwota ok. 6 mln zł. 

Nawet gdyby teraz rozpoczął się remont, to i tak do końca przyszłego roku trudno byłoby 

go skończyć. Szpital jako spółka nie ma możliwości sfinansowania takiego 
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przedsięwzięcia. Środków z UE na ten cel nie było, nie ma i raczej nie będzie. Jedyna 

możliwość to pozyskanie środków z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego na 

remont dachu i elewacji. Warunkiem jest posiadanie wpisu do rejestru zabytków, a na 

chwilę obecną jest jedynie wpis do ewidencji zabytków. P. Karwowski dodał, że trudno 

ocenić jakie byłyby konsekwencje wpisania do rejestru, czy nie spowodowałoby to jeszcze 

większych komplikacji. W październiku będzie ogłoszony konkurs przez ministerstwo, do 

tego czasu należałoby mieć tę kwestię rozstrzygniętą. Kosztorys na wykonanie dachu jest 

wykonany i koszty są znane. W tej chwili trwa remont poradni chirurgicznej. Taki tok prac 

przyjęto, aby w trakcie remontu oddział chirurgiczny mógł funkcjonować. Gdyby robić 

remont w ten sposób, że oddział byłby całkowicie zamknięty, to straci się kontrakt, którego 

w żaden sposób już się nie odzyska. P. Karwowski dodał, że remont poradni jest 

realizowany z własnych środków.  

Przewodniczący poprosił radnych o zadawanie pytań. 

Radny Adam Głowacki zapytał na jaką kwotę opiewa kosztorys na remont dachu. 

P. Karwowski odpowiedział, że ok. 530 tys. zł. W grę wchodzi wymiana dachówki na 

nową.  

Radny Marcin Buliński zadał dwa pytania: 

1. w kontekście sporu zbiorowego pielęgniarek, nowy Minister Zdrowia zadeklarował, że 

wszystkie pielęgniarki otrzymają podwyżki – czy dotyczy to również pielęgniarek z 

nowomiejskiego szpitala i czy w ślad za tą deklarację poszły jakieś środki finansowe, 

2. ze strony osób, które były hospitalizowane w szpitalu często pojawiały się narzekania na 

wyżywienie – czy jest to na bieżąco monitorowane. 

P. Karwowski odpowiedział, że szpital nie prowadzi własnej kuchni. W postępowaniu 

przetargowym wyłoniono firmę, która świadczy usługi w tym zakresie – jest to firma 

Ecobastion z Nielbarka. Faktem jest, że na początku realizacji umowy były problemy z 

jakością żywienia. Trwało to ok. tydzień, ale firma poprawiła swoją organizację pracy i 

jakość żywienia poprawiła się. Do dyrektora nie trafiły już żadne uwagi na ten temat, wręcz 

odwrotnie - są opinie, że posiłki są wystarczające, diety ustalane są z dietetyczką. Kolejny 

przetarg będzie ogłaszany na przełomie września i października. Jeżeli chodzi o spór 

zbiorowy z pielęgniarkami, problem pojawia się kolejny raz. Sytuacja jest taka, że rośnie 

wynagrodzenie minimalne i w przyszłym roku zrówna się ono z wynagrodzeniem 

zasadniczym pielęgniarki. Są co prawda dodatki za pracę w nocy i w święta, ale jednak 

wynagrodzenie pielęgniarki jest zbyt niskie w stosunku do posiadanych kwalifikacji. W 

szpitalu jest również związek zawodowy, w lutym powstał spór zbiorowy. Odbywają się 
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spotkania, negocjacje. Minister obiecał, że jakieś środki dla pielęgniarek będą przeznaczone 

dla szpitali. Oprócz płac, żądania dotyczą też innych kwestii m. in. ilości obsługiwanych 

pacjentów. Społeczeństwo starzeje się i wymaga to większej, bardziej wysiłkowej pracy z 

pacjentami.  

Radny Buliński zapytał czy znane są jakieś szczegóły. 

P. Karwowski odpowiedział, że do końca tego roku ma być projekt rozporządzenia i 

kolejnych aktów, tak aby środki dla pielęgniarek mogły być przekazywane od 2017 r. Jest 

to jednak kwestia poza szpitalami. 

Przewodniczący zapytał czy istnieje zagrożenie ze strony tzw. mapowania szpitali.   

P. Karwowski powiedział, że zagrożenie jest ze strony standaryzacji. Jeżeli Sejm nie zmieni 

daty do której standardy mają być osiągnięte, Wojewoda od 1 stycznia 2017 r. obowiązany 

będzie wykreślić z rejestru komórki niespełniające standardów. W przypadku szpitala w 

pełnym zakresie dotyczy to oddziału chirurgicznego, a na innych oddziałach – na pewno 

określonych poprawek. Są to jednak kwestie o mniejszym znaczeniu. Gdyby chirurgię 

zamknięto, to odtworzenie tego za jakiś czas jest praktycznie niemożliwe.  

Przewodniczący zapytał czy w podobnej sytuacji są również inne szpitale. 

P. Karwowski odpowiedział, że z informacji jakie do niego docierają, trwają prace, żeby 

datę dochodzenia do standardów przesunąć, ponieważ w podobnej sytuacji są również 

szpitale podległe Ministrowi Zdrowia, MSW czy MON. Tam prace też nie będą z terminie 

zrealizowane i najprawdopodobniej ta data zostanie zmieniona. Inne zagrożenie to 

wspomniana kwestia sporu zbiorowego. Jeśli nie uda się dojść do porozumienia z 

pielęgniarkami w ramach budżetu jakim dysponuje szpital, to kwestia kilku miesięcy i 

szpital przestanie istnieć. Szpital jest jednym z większych pracodawców w powiecie. Do 

powiatu z tytułu kontraktu spływa ponad 20 mln. zł. rocznie, z tego większość w nim 

zostaje. Utrata tego byłaby bolesna dla powiatu.  

Radny Henryk Rogoziński powiedział, że z przedstawionej informacji wynika, że szpital 

boryka się z wieloma trudnymi problemami. Tematy te należałoby poruszać na 

posiedzeniach Komisji Oświaty, Kultury, Ochrony Zdrowia i Polityki Społecznej. Należy 

zastanowić się w jaki sposób pomóc szpitalowi, który powinien być „oczkiem w głowie” 

Rady Powiatu. Należy zrobić wszystko, aby szpital ratować, a nie liczyć na łut szczęścia i 

zmianę przepisów. 
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Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

Ad. 9 

 Przerwa 

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 11 radnych. Spóźnili się radni: Andrzej Lewandowski, 

Marek Piątkowski, Jacek Rydel i Henryk Rogoziński.  

Oprócz radnych na sali obecni są: Ewa Kalisz - Górzkowska, Sebastian Kiński, Maciej 

Sikorski, Ryszard Kłosowski, Andrzej Korecki, Aleksandra Malinowska, Grzegorz 

Podkomorzy, protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 10 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/14/2014 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015 

– 2034 ze zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Na salę obrad weszli radni oraz p. Mirosław Wodara. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 

15 radnych.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr IX/82/2015 (załącznik nr 7) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2014 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. ze zmianami 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr IX/83/2015 (załącznik nr 8) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych 

związanych z inwestycją „Przebudowa mostu zlokalizowanego w ciągu drogi 

powiatowej Nr 1248n gr. woj. (Ciche) – Nielbark – gr. woj. (Brzozie) w km 0+012 na 

przepust z rur stalowych” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
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Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały.  

Radny Marcin Buliński zapytał czy jest orientacyjny kosztorys inwestycji. 

P. Kłosowski odpowiedział, że dokumentacja będzie dopiero sporządzana. Jutro projektant 

otrzyma zlecenie. Dodał, że do tej pory przebudowano 5 mostów, w tym 4 w ramach 

projektu Ministerstwa Infrastruktury, z którego można otrzymać 50% dofinansowania. 

Wnioski są bardzo proste. Jeżeli w przetargu wychodzi niższy koszt, nie ma konieczności 

zwrotu pieniędzy, tylko remontuje się dłuższy odcinek dojazdów do mostu. Droga od 

Partęczyn do Tereszewa jest cała do odnowy. Szacunkowo koszt remontu mostu wyniesie 

ok. 400 tys. zł.  

Radny Głowacki powiedział, że remont tej drogi jest w planie na pozycji 6. Radny zapytał 

czy jeszcze szansa na szybszy remont, jeżeli Wójt Gminy Kurzętnik partycypowałby w 

kosztach. 

P. Kłosowski odpowiedział, że o tym decyduje Rada Powiatu, on jedynie przedstawia 

propozycje w zakresie remontów.  

Radna Dembek powiedziała, że w przebudowę mostu włącza się również powiat brodnicki. 

P. Kłosowski odpowiedział, że tak, ponieważ podjazd na most od strony Cichego leży na 

granicy powiatów. Powiat brodnicki sfinansowałby połowę kosztów dojazdu po swojej 

stronie, drugą połowę sfinansowałoby Ministerstwo. Także koszty po stronie naszego 

powiatu będą jeszcze niższe.   

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr IX/84/2015 (załącznik nr 

9) podjęto jednogłośnie. 

Następnie p. Kłosowski poprosił o możliwość odpowiedzi na wnioski drogowe sprzed 

przerwy. 

Przewodniczący poprosił o udzielenie odpowiedzi na wnioski. 

P. Kłosowski powiedział, że plan rozwoju sieci dróg powiatowych został sporządzony w 

ubiegłym roku i został przyjęty przez Zarząd poprzedniej kadencji. Kiedy był zatwierdzany, 

ludzie którzy go opracowywali wysłuchali samych pochwał – że jest dobrze napisany itd. 

Dlatego dziś p. Kłosowski jest zaskoczony, że tym samym osobom ten plan się nie podoba. 

Jeżeli chodzi o drogę Ostrowite – Górale, w pierwszej wersji, droga ta nie była ujęta w 

planie. Na wniosek członków Zarządu drogi: Ostrowite – Górale i Lekarty – Nowy Dwór 

wstawiono do planu. Zarząd sam chciał, aby plan wykonali pracownicy ZDP. Jednak oceny 

stanu sieci drogowej dokonała niezależna firma z zewnątrz – firma Sigma z Warszawy. 

Chodziło o to, żeby to było obiektywne spojrzenie na stan dróg. Droga Ostrowite – Górale 

otrzymały od tej firmy ocenę B – stan zadowalający. Liczy się cała droga, a nie jej 
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poszczególne odcinki. Odcinek długości 1 755 – ma ocenę dobrą lub bardzo dobrą, 

natomiast odcinek 2 713 ma stan niezadowalający. Takich dróg o stanie niezadowalającym 

jest 25 km, a złych - 53 km. Po  konsultacjach opracowano listę dróg, które należy odnowić 

w latach 2015 – 2019.  Na liście tej znalazły się odcinki dróg o łącznej długości 47,3 km, a 

więc nawet nie wszystkie odcinki dróg zakwalifikowane jako złe m. in. droga przez 

Tyliczki. Zakładano, że powiat rocznie wydaje na remonty dróg 2,5 mln zł. Drugie tyle to 

będą środki zewnętrzne. I tyle odcinków dróg się zmieściło. Skoro odcinków dróg o stanie 

niezadowalającym i złym jest prawie 79, to oznacza to, że potrzeb jest dużo, dużo więcej, a 

środków finansowych brakuje.  

Z sali obrad wyszedł p. Podkomorzy i p. Malinowska. 

P. Kłosowski dodał, że dziś usłyszał, że oczkiem w głowie Rady powinien być szpital. 

Oczkiem w głowie jest też budowa hali sportowej, a drogi nie są oczkiem w głowie, mimo 

że na ich temat jest najwięcej interpelacji. Kiedy na drogach dochodzi do wypadków, to 

pojawiają się komentarze, że doszło do tego, bo droga była w złym stanie. ZDP byłoby w 

stanie realizować nawet 10-15 km dróg rocznie, wówczas okres naprawy będzie trwał 15 

lat. Dodał, że przez 15 lat istnienia ZDP odnowiono 95 km dróg. Drogi w Tyliczkach czy 

Lekartach to typowe drogi lokalne. Co innego drogi zbiorcze tj. droga do Gwiździn. Na tej 

drodze jest dużo większy ruch - na terenie miasta jest 3 200 pojazdów na dobę, a w samych 

Gwiździnach – 2 300. W ocenie firmy Sigma jest tylko jedna droga w złym stanie: 

Biskupiec – Piotrowice – Kisielice.  

Radny Buliński zapytał czy chodzi o całą drogę. 

P. Kłosowski odpowiedział, że tak.  Najdłuższa droga powiatowa na terenie powiatu 

długości 28 km od granicy powiatu i dalej przez Łąkorek, Łąkorz, Bielice, Krotoszyny, 

Szwarcenowo, Wonna, Jamielnik do Radomna – ma ocenę B czyli zadowalającą, ale kilka 

poszczególnych odcinków ma stan zły. Droga Tyliczki – Mroczenko ma ocenę C. Część 

odcinków ma stan dobry, a część niezadowalający, więc nie jest w stanie złym, jak mówi 

radny Czapliński. Jest to droga lokalna. Na drodze przez Łąkorz jest ok. 1000 pojazdów na 

dobę, a na drodze w Tyliczkach – 200, w Lekartach – 200. Decyzje w sprawie remontów 

podejmuje Rada. Jeżeli wybierze do remontu mniej ważną drogę, to taka będzie 

remontowana, ale należy liczyć się przede wszystkim z natężeniem ruchu na drodze.  

Radna Dembek powiedziała, że celem opracowania planu była ocena stanu dróg i tu należą 

się służbom ZDP podziękowania za włożoną pracę. Radna przeanalizowała dokładnie plan. 

Wiele można się z niego dowiedzieć np. na terenie gminy Biskupiec jest 33% wszystkich 

dróg powiatowych i dróg w najgorszym stanie też jest najwięcej. Radnych najbardziej 
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interesuje harmonogram prac, ale nie można na niego patrzeć w ten sposób, że jest to 

jednocześnie kolejność dokonywanych remontów. 

P. Kłosowski potwierdził, że jest to tylko wykaz dróg do remontu w pierwszej kolejności. 

Nie jest to ranking. Jeżeli pojawią się możliwości finansowe, to należy myśleć też o 

budowie dróg. P. Kłosowski powiedział, że powiat jest i tak w dobrej sytuacji, bo ma 

jedynie dwie drogi gruntowe, a np. powiat iławski – 75 km , a powiat olsztyński – 300 km. 

Dodał, że w trakcie są rozmowy z Wójtem Gminy Biskupiec odnośnie zamiany drogi do 

Czachówek na drogę gminną. Jeśli się to uda, to wówczas zostanie tylko jedna droga 

gruntowa. Na drodze Ostrowite  - Górale odbyło się kilka wizji lokalnych. Koszt budowy 

kilometra tej drogi to ok. 1 mln zł. Takie są ceny. Wyremontowano najgorsze 400 metrów i 

to na razie powinno wystarczyć. Jeżeli pojawi się program, z którego będzie można 

pozyskać dobre dofinansowanie, to można pomyśleć o remoncie tej drogi. Wójt Gminy 

Kurzętnik podchodzi w ten sposób do remontów dróg, że nieważne czy w złym stanie jest 

droga gminna czy powiatowa, on chce mieć na terenie swojej gminy dobre drogi. I dokłada 

do każdej drogi 50%. W ten sposób, wspólnymi siłami, naprawdę można zrobić więcej, 

zwłaszcza, że budżet powiatu jest skromny.  

Radny Rogoziński stwierdził, że sam pan dyrektor powiedział, że drogi powiatowe nie są w 

całkiem złym stanie, więc nie muszą być oczkiem w głowie Rady. Taka placówka jak 

szpital, nie jest w stanie poradzić sobie sama. Radny patrzy na wszystko obiektywnie i jego 

zdaniem szpital jest najważniejszy. 

Radny Czapliński powiedział, że być może pojawi się możliwość dofinansowania 

remontów dróg ze strony Lasów Państwowych, ale jeśli będzie powiedziane, że droga jest 

w dobrym stanie, to po co dofinansowanie. Chodzi o to, aby w odpowiednim momencie, 

odpowiednio zareagować. 

P. Kłosowski powiedział, że z każdej pomocy chętnie skorzysta. Jednak kiedy rozmawiał z 

nadleśniczym na temat drogi Ostrowite – Górale, padło stwierdzenie, że dobre czasy już się 

skończyły. Kiedyś Lasy Państwowe same budowały dobre tłuczniowe drogi, a teraz jest 

coraz gorzej. Jeżeli chodzi o wiadukt, będzie wyjazd w teren. Dyrektor poruszył ten temat 

na Zarządzie, ponieważ wiadukt stoi nieczynny od 8 lat. Kiedy remontowano drogę do 

Radomna, wykonano obejście. Wiadukt jako każdy obiekt mostowy ma swój numer i co 

roku musi mieć wykonany przegląd, który kosztuje ok. 700 zł. Musi być utrzymywany w 

dobrym stanie. Wiadukt nie jest jeszcze zabytkiem, ale jeśli się nim stanie, o likwidacji nie 

ma mowy. Poręcze na moście bardzo się zniszczyły, istnieje zagrożenie, że ktoś wejdzie i 

spadnie w wysokości ok. 7 metrów. Wiaduktem administruje ZDP i za to odpowiada. Jeżeli 
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wiadukt ma zostać, trzeba go wyremontować, zrobić schody, uzupełnić ubytki, a to 

kosztuje. Od dołu widoczne jest zbrojenie. Jak wiadukt będzie zabytkiem, konserwator 

każe to uzupełnić. Co do drugiego wiaduktu przy ul. Kopernika, Dyrektor jeszcze się 

upewni, ale na pewno nie stoi on na gruncie powiatu. Doszło do zamiany gruntów z 

miastem. Prawdopodobnie wiadukt jest na gruncie miejskim. P. Kłosowski zapytał czy 

miasto przejęło już grunty pod całą linią kolejową. 

P. Kurowski odparł, że mniej więcej do miejsca gdzie stoi wiadukt. 

P. Kłosowski stwierdził, że bez wątpienia sprawę wiaduktu w Radomnie należy 

uporządkować. 

Radny Czapliński poprosił, aby na następną sesję była pełna informacja na ten temat. 

P. Kłosowski wyszedł z sali obrad. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą: „Obóz 

Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych Powiatu Nowomiejskiego z udziałem młodzieży 

Powiatu Oldenburg” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Radny Buliński zapytał po ile składają się gminy. 

Starosta odpowiedział, że po 6 tys. zł. Powiat zabezpiecza większą kwotę.  

Radna Dembek przypomniała o uchwale podejmowanej przez Radę, dotyczącej wysokości 

dofinansowania. Stawka w projekcie wynosi 38 zł. na uczestnika, a gdyby była 

maksymalna, mogłaby wynosić 60 zł. Dlatego zasadne było podjęcie uchwały intencyjnej z 

apelem o zmianę stawki.  

Starosta stwierdził, że on martwi się o coś innego. Prawdopodobnie będzie problem z 

rozliczeniem projektu, bo będzie za mało uczestników z Niemiec. Dodał, że termin był 

ustalany tak, aby pasował stronie niemieckiej. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr IX/85/2015 (załącznik nr 10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia szkołom wchodzącym w skład 

Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Oświaty Jacek Rydel poinformował, że na dzisiejszym 

posiedzeniu komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 
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Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr IX/86/2015 (załącznik nr 11) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Wodara. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sieci publicznych szkół 

ponadgimnazjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Radny Rydel poinformował, że Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr IX/87/2015 (załącznik nr 12) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Powiat Nowomiejski 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Radny Rydel poinformował, że na posiedzeniu Komisji Oświaty p. Korecki szczegółowo 

omówił proponowane zmiany. W posiedzenia uczestniczyła p. Krezymon z ZNP. Zmiany 

nie są duże i są korzystne dla nauczycieli. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr IX/88/2015 (załącznik nr 13) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VI/63/2015 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 26 marca 2015 w sprawie ustalenia szczegółowych 

warunków i zasad udzielania pomocy materialnej na zwiększenie szans edukacyjnych 

uczniów z terenu Powiatu Nowomiejskiego poprzez poprawę dostępu do kształcenia w 

szkołach ponadgimnazjalnych dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Nowomiejski 

Przewodniczący przedstawił tytuł uchwały. Zapytał czy konieczne jest odczytanie całości 

projektu. 

Ustalono, żeby nie czytać całego projektu, który radni otrzymali na tablety jak wszystkie 

uchwały i przejść od razu do pytań. 

Radny Rydel poinformował, że ten projekt również omawiano na posiedzeniu Komisji 

Oświaty. Projekt zaopiniowano pozytywnie, jeden członek komisji wstrzymał się od głosu. 
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Radna Dembek nawiązała do zapisu w tytule uchwały, że pomoc jest kierowana do 

uczniów szkół, których organem prowadzącym jest powiat nowomiejski. Zdaniem radnej w 

uchwale powinno się zapisać, że pomoc jest kierowana do uczniów szkół 

ponadgimnazjalnych.  

Wicestarosta Katarzyna Trzaskalska wyjaśniła, że uchwała nie zmienia tytułu przedniej 

uchwały, tylko ją uaktualnia. Przy uchwale jest odnośnik, że do zmienianej uchwały jest 

rozstrzygnięcie nadzorcze. Nazwa musi zostać, wraz z dopiskiem, że ten zapis anuluje 

rozstrzygnięcie nadzorcze.  

Radna Dembek powiedziała, że w ten sposób powstaje sprzeczność, bo najpierw w tytule 

jest mowa o szkołach, dla których organem prowadzącym jest powiat nowomiejski, a dalej 

w treści również o innych szkołach.  

Radca Prawny Maciej Sikorski wyjaśnił, że Rada podjęła uchwałę z określonym tytułem i 

określoną treścią, która odnosiła się do jeszcze wcześniejszej uchwały. Wówczas pomoc 

była adresowana do uczniów szkoły rolniczej. Wojewoda uznał, że nie można preferować 

szkół powiatu. Stypendia mają pomagać młodzieży, która chce się uczyć, nie tylko w 

szkołach na terenie powiatu nowomiejskiego. Zakwestionował jedynie ten zapis. Odnośnik 

w uchwale odsyła do rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody. Gdyby to sama Rada 

usunęła ten zapis, to tytuł uchwały został zaktualizowany, jednak uczynił to Wojewoda. 

Zapis może się wydawać dziwnym, stąd uwaga radnej, ale taki zapis musi być.  

/wypowiedź radcy prawnego poza protokołem/ 

Radna Dembek zapytała czy można oprostestować rozstrzygnięcie Wojewody. 

Radca odpowiedział, że nie, bo jest już po terminie. Dodał, że tuż przed podjęciem przez 

Radę uchwały zmieniającej /w marcu/, zmieniło się orzecznictwo w tego typu sprawach. 

Wcześniej zapisy uchwały, które zawężały katalog do uczniów szkół naszego powiatu, nie 

były kwestionowane przez Wojewodę.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli 

uwag. 

Głosowało 15 radnych. Za uchwałą nr IX/89/2015 (załącznik nr 14) głosowało 13 radnych, 

2 radnych wstrzymało się od głosu.  

Ad. 18 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o spełnienie standardów przez nasz szpital, o którym 

mówiła radna Dembek, trzeba sobie odpowiedzieć na pytanie – z jakiś środków? Zarówno 

ta Rada jak i poprzednia, nie miały możliwości wykonania tego zadania. Powiat nie był i 



 1

nie jest w stanie udźwignąć finansowo takiego przedsięwzięcia. Można jedynie liczyć, że 

dojdzie do zmiany przepisów, bo nie tylko nasz szpital boryka się z takim problemem.  

Radny Czapliński powiedział, że nie dotyczy to tylko chirurgii. Spełnienie innych 

wymogów też nie jest realne np. obecnie na oddziale wewnętrznym są 42 łóżka, a wg 

nowych standardów ma być 20.  

Radny Kurowski powiedział, że samego powiatu nie stać teraz i nie będzie stać w 

przyszłości, aby sfinansować tak dużą inwestycję. Można mieć pretensje do władz 

województwa, że nie uwzględniły małych szpitali w RPO. Inaczej jest np. w województwie 

kujawsko – pomorskim. Szpital w Brodnicy jest remontowany z dofinansowaniem z RPO. 

Starosta zwrócił uwagę, że były lata kiedy spółka szpitalna generowała zysk. Teraz jest 

strata, więc problem tkwi w finansowaniu z NFZ. Oddział ginekologiczno – położniczo – 

noworodkowy generował przychody, teraz przynosi stratę. Coś jest nie tak z 

finansowaniem. 

Radny Kurowski wyraził obawę, że na wspomniane podwyżki dla pielęgniarek nie będzie 

dodatkowych środków z NFZ. Pula pieniędzy będzie ta sama, tylko zmieni się ilość 

świadczeń; albo ilość świadczeń będzie ta sama, ale za mniejszą cenę.  

Ad. 19 

 Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 20 

Zakończenie obrad IX Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady IX Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

     Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Powiatu 

      Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


